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EDITORIAL

Benvolguts pares i mares,
tots nosaltres, encara que no pensam

el mateix, tenim fills/es i volem el millor
per a ells. Una bona educació escolar és
molt important per futur del nostres fîllsA
es. Com a pares tenim la no sempre fàcil
obligació d'ájudar-los i brindar-los el nos¬
tre suport en tot allò que ens sigui posible.
Per això hem d'estar ben informats de tot
el que passa en el col.legi. L'AMPA, amb
aquest bolletí informatiu, voldria contri¬
buir a tenir tots els pares i mares informats
i donar-los l'oportunitat d'opinar i de fer
suggeriments. A tots els desitjam un bon
estiu i que el puguin gaudir amb els seus

fills/es.

ACTIVITATS

EXTRAESCOLARS

L
Associació de Pares i Mares d'Alumnes del

Col.legi, durant el curs 96/97, ha duit a ter¬
me diverses activitats, com les que es rela¬

cionen a continuació:

Activitat de ball de bot per a nins/nines de 3 a 14
anys durant els mesos d'octubre del 96 fins a maig
del 97.

Activitat de teatre per a nins/nines de desembre del
96 fins a maig del 97. Aquesta activitat ha estat par¬
cialment subvencionada per l'AMPA.
Activitat d'anglès per a nins/nines de 3 a 7 anys
durant els mesos de novembre del 96 a maig del 97.
Activitat de ceràmica per a nins/nines de novembre
del 96 a maig del 97, aquesta activitat ha estat par¬
cialment subvencionada per l'AMPA.

¿QUE ES LO QUE QUEREMOS
CONSEGUIR?

Quisiera escribir unas líneas para explicar losproblemas a los que se enfrenta una Junta
Directiva del AMPA. Un colegio suele te¬

ner bastantes problemas y de muy diversa índole, a
lo que hay que hacer frente e intentar resolver en
colaboración con el Colegio. Somos unos pocos,

pero tenemos inquietudes y metas, siempre pensan¬
do en la calidad de la enseñanza, la seguridad y bie¬
nestar del Colegio de nuestros hijos. Siendo cons¬
cientes que hay deficiencias y muchas cosas que

precisan soluciones y actuaciones. Así que actua¬
mos, pidiendo soluciones a problemas, sugiriendo
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cómo se podrían solucionar algunos problemas y

poniendo quejas, dónde haga falta (hasta escribimos
una carta al Ayuntamiento adjuntando fotografías).
La carta está expuesta en el tablón de información
del AMPA para que todos podáis leerla. A partir de
dicha carta saltó la alarma, padres y madres que has¬
ta el presente pocas veces, por no decir nunca, no
han mostrado ningún ínteres por lo que hace nuestra
Associación, ni han asistido a ninguna reunión nues¬

tra, nos criticaron y dudaron de nuestra labor. Des¬
pués de la caita, el Ayuntamiento, por su parte, se
reunió con una representación del AMPA y se llegó
a un acuerdo: limpieza semanal del patio del cole¬
gio, arreglos de porterías, cambio de la arena del
patio de prescolar, etc... Aún queda mucho por me¬

jorar, por este motivo el Alcalde personalmente, fue
con una representación nuestra y el Director del co¬
legio, al Ministerio de Enseñanza y Cultura, donde
tuvimos una cita con el Director Provincial del

M.E.C. Este Señor nos prometió que se hará una

inspención del edificio de la escuela, para que se

pueda restaurar y sanearlo. Lamentablemente bata la
fecha no hemos tenido ninguna noticia del Director
del M.E.C. Queremos agradecer desde aquí el apoyo
ofrecido por el Alcalde.

Con este boletín quisiéramos mantener infor¬
mados a partir de ahora a los padres de lo que hace
el AMPA, y también animaros a todos a participar,
opinar y actuar. Podéis opinar en las siguientes edi¬
ciones del boletín, si es de ínteres general. Habrá a

partir de ahora un tablón de información y un buzón
para todo lo que se refiere al AMPA (cartas, inscrip¬
ciones, sugerencias, etc.) en las entradas del recinto
escolar. Queremos seguir siendo apolíticos, y los
que quieran opinar en este boletín les pedimos que
se atengan a este hecho. Para que una carta sea con¬
siderada también se ruega que el que la envía ponga

su nombre y apellidos (por no caer en insultos anó¬

nimos). Cabe recordar que a comienzos del próximo
curso se celebrará una Asamblea General en la cual

se tienen que elegir 5 mienbros para la Jimta Direc¬

tiva. Nos gustaría que los candidatos se presentaran
voluntariamente y no fueran inducidos, como viene
siendo habitual. También queremos aclarar que to¬
dos los socios del AMPA pueden y deberían colabo¬
rar en las actividades de la Associación.

L'ESPORT ESCOLAR

L esport escolar a les nostres escoles va dedi¬cat a tots els nins i nines que vulguin apren¬
dre algun tipus d'esport. Aquest dos darrers

anys ens hem dedicat, només, al futbolet. El primer
any férem un equip amb 15 nins; el segon, dos e-

quips de 12 i 11 nins, queja són 23.

Enguany hem tengut 2 equips de 10 i 11 nins
però, a més, ens vàrem apuntar a un programa
d'iniciació i difusió de l'esport, patrocinat pel Con¬
sell Insular de Mallorca, que ha fet possible que més
de 30 nins de totes les edats hagin començat a jugar
a bàsquet.

Com podran comprovar, en llegir aquest arti¬
cle, l'any 1995 hi havia 15 nins que hi participaven;
enguany, 1997, han participat més de 50 nins. Si
seguim així podem arribar, d'aquí a 2 anys, a la xi¬
fra dels 100 nins. Peró perquè això sigui possible,
necessitam l'ajuda de tots els pares, i que aquests
pares no pensin que han de rebre res a canvi perquè
els seus nins puguin competir a qualsevol esport, ja
que els que intentam dur aquest tema endavant no
rebem res a canvi i, no obstant això, hi hem dedicat
molt de temps que no tenim. Però, si els pares ens

ajuden, potser no ens fugirà la il·lusió i, per ventura
d'aquí a un parell de anys, a l'escola d'Algaida po¬
drem comptar amb equips de bàsquet, voleibol, fut¬
bol, pmg-pong i escacs que, avui per avui, no tenim.

Gràcies.
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LLIBRES DE TEXT

Dia 24 d'abril d'enguany, es va aprovar alParlament la recollida de signatures per
obtenir la gratuïtat dels llibres de text. Per

poder dur la prospota al Parlament, és necessari un
mínim de 500.000 signatures, que s'hauran d'entre-
gar dia Ir d'octubre. Es per això que l'Associació de
Mares i Pares d'Algaida sol·licita la vostra col·labo¬
ració i suport per conseguir que, com passa a la ma¬

jor part d'Europa, no siguin els pares els que hagin
de fer front a les despeses que, cada any, suposen

uns llibres que ni tan sols es poden tomar a utilitzar
pels membres d'una matexia família, ja que les edi¬
torials canvien els textos cada any.

Per aixó, i perquè aquesta prosposta sigui en
benefici del nostre ensenyament, vos demanam la
vostra comprensió en aquest tema i, per suposat, la
vostra signatura.

ENTREVISTA CON NUESTRO

PEDIATRA DON VALENTÍN
CHACÁRTEGUI

¿Cuántos años lleva trabanjado en Pediatría?
Trabajé 3 años en la Facultady en el hospital Valle
Hebron de Barcelona de forma voluntaria durante
los veranos. He trabajado 20 años como especialis¬
ta, de ellos 14 en Son Dureta como pediatra de plan¬
tilla (especializado en cáncer infantil).

ATA

¿Qué le parece el trabajo como Pediatra de pue¬
blo?

Muy diferente, como es lógico, del trabajo sofistica¬
do o superespecializado del hospital, pero a la vez

con aspectos de mucha mayor humanidady contac¬
to real con los problemas de la gente. Lo que, a su

vez, me ocasiona graves problemas de sobrecarga y
de escasez de tiempo mínimo para trabajar siempre
al 100% que es lo que cualquier paciente se merece
sea cual sea su problema.

ata

¿Esto quiere decir que nuestros hijos enferman
con mayor frecuencia?
En absoluto. Más bien existe un problema típico de
exceso de demanda (peticiones de consulta) por co¬
sas excesivamente banales (rozaduras, picaduras,
pequeños golpes...) y que antes solucionaban per¬

fectamente nuestras propias madres.

ATA

¿Quiere decir que no hay que acudir a la consul¬
ta, porque un niño por ejemplo tenga fiebre?
Efectivamente. La fiebre por si misma no quiere
decir nada. Es como el dolor: es un mecanismo de¬

fensivo del organismo, la mayoría de veces ante

problemas "mínimos"y en ocasiones más graves o

importantes. Hay un dicho de un gran pediatra sue¬

co, especialista en cáncer infantil, que dice: "Hay
niños con fiebre y hay niños con fiebre y enfermos ".

ATA

¿Cómo podemos prevenir las infecciones de nues¬
tros hijos?
- una alimentación buena (verdura fresca, frutas a

diarias, lácteos como el yogur, no abusar de ali¬
mentos precocinados, etc).
- aire fresco (aunque el tiempo no sea bueno, con

ropa y calzado adecuado, conviene que los niños
hagan paseoso deportes cada día al aire libre).
- no calentar las habitaciones más que 19 o 20 gra¬
dos máximo en invierno. En aulas de Colegio, ade¬
más, hay que airear abriendo ventanas unas cuan-
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tas veces al día. Dormir preferiblemente con venta¬
nas abiertas (también en invierno). Después de es¬
tar en casa por enfermedad conviene dejar al niño
unos dos días en casa aunque ya esté bien.
- no (fumar en habitaciones cerradas con niños, so¬
bretodo en los coches.

ATA

¿Qué consejo nos daría a los padres en general?
Tener más confianza en ustedes mismos y usar más
de la lógica que todos tenemos, prescindiendo de
"chismes, dimes y diretes" sobre cosas sanitarias
(tan estensivo en la gente en general) y cuyo comba¬
te se realiza con una buena cultura sanitaria y si
hay dudas preguntar siempre al profesional sanita¬
rio (médico, enfermera).

ATA

¿Qué nos pediría a los padres?
Evitar la automedicacion siempre, siempre...

Muchas gracias por esta entrevista.

P:D: En una próxima edición de este boletín expli¬
caremos los peligros de la automedicacion.

RECICLATGE

L 'Associació de Mares i Pares d'Algaida vaassistir, al Casal de Cultura Pere Capella, a

la presentació del programa de la campaya
Mallorca, recicla ara que el Consell Insular de Ma¬
llorca en col·laboració amb el G.O.B, la Fundació
Deixalles i Apotecaris Solidaris durà a terme a la
nostra Comunitat, amb l'ajut d'Ajuntaments, centres
d'ensenyament i altres associacions locals que es

vulguin sumar a la campanya.

ESCOLA

A l'acte, presentat pel Sr. Batle d'Algaida,
s'enumeraren els distints objectius de conscienciació
i participació en la millora del medi ambient que
pretén despertar aquesta campanya, mitjançant un
millor ús dels recursos energètics i matèries prime¬
res i una major reducció, amb el reciclatge, dels re¬
sidus sòlids urbans, així com les diverses activitats

per dus-los a terme.

Les activitats que, òbviament, mès han intere-
sat LAMPA han estat les següents: Tallers relacio¬
nats amb els residus sòlids urbans, reciclaje de pa¬

per, taller de deixalles, jocs a partir de les deixalles.
Xerrades i colloquis sobre el destí i la posterior uti-
litxació de les nostres deixalles, així com dels nos¬

tres medicaments caducats. Itineraris didàctis i visi¬

tes, visita al parc verd, visita a una fabrica de paper

reciclat, etc.

Aquestes activitats estan adreçades a grups
d'escolars de 20 a 35 alumnes i s'han d'adaptar a les
programacioss i coneixements dels mateixos. La
totalitat de les actividats són gratuïtes.

SUGERENCIAS

MI SUGERENCIA ES PARA:
ACTIVIDADES EXTRAESCOLARES □
OTRA SUGERENCIA □

NOMBRE:
APELLIDOS:
N." TELEFONO:
(por si nos interesa tu idea y queremos saber más)

N. ° DE HIJOS EN EL CENTRO:
EN QUÉ CURSO/S?
DEJAR ESTA HOJA RELLENADA EN EL BUZÓN DEL

AMPA. GRACIAS POR TU COLABORACIÓN.

COL·LABORACIONS

Adelia - Bàrbara - Joan
Yolanda - Rosario - Tomeu.

Paper 100% reciclat

-PÀG.: 4


